

FORMULA KERJAYA IMPIAN (ANDA)

Disusun dan diolah berdasarkan penyelidikan Airil Haimi Mohd Adnan

**Pro-Eksekutif UfoRIA: Unitari Penyelidikan & Aplikasi Intelek UiTM
dan Panel Penyelidik-Perunding bersama TeechConsult.com, Malaysia**

Beberapa fakta/statistik tentang alam pekerjaan pasca 2000...



Ada banyak lagi FAKTA yang boleh kita bincangkan, tetapi semuanya SAMA... Dunia pekerjaan hari ini amat mencabar untuk anda yang mahukan **KERJAYA IMPIAN** anda menjadi realiti.

Dan, mereka yang tidak bersedia **TIDAK AKAN** mempunyai pilihan kecuali untuk memilih suatu pekerjaan yang bukan kerjaya, tidak mereka sukai dan yang lari jauh dari bidang pengajian di IPTA!!!



Takde kerja, nak cari kerja... Kerja apa?

Soalan ditanya, apa kata *student*? (1)



“Adakah anda sedar siswi/a cemerlang dan aktif mudah dapat biasiswa, kerja, dsb?”



😊 “Sudah semestinya, saya je yang tak kuasa nak *poyo*. Nanti la last sem saya cuba *study smart* dan aktif di sini.”

☹️ “Tak semestinya. Semua tu rezeki dari Tuhan bukan orang cemerlang je dapat!”

☹️ “Mungkin la. Jangan lupa skil lain jugak macam konfiden, *general knowledge*, dll.”



Realiti sebenar, inilah kriteria yang dicari oleh bakal majikan **karier impian** anda...



Importance of Competencies in Hiring Decisions

Rank/Order	Factors/Skills Evaluated
1	Oral communication
2	Self-motivation
3	Problem-solving
4	Decision making
5	Leadership
6	Human relations
7	Teamwork
8	Work experience
9	Time management
10	Personal appearance
11	Written communication
12	Academic performance
13	Creativity
14	Delegation
15	Multilingual ability

Source: Jeanne D. Maes, Teresa G. Weldy, and Marjorie L. Icenogle, "Oral Communication Competency in the Workplace," *Journal of Business Communication* 34 (January 1997), pp. 67–80.



Adakah anda memiliki kriteria yang dicari oleh bakal majikan **karier impian**? (1)

K1. Bolehkah anda berkomunikasi dengan yakin dan berkesan pada setiap masa dan dalam setiap keadaan?

Entahlah / Tak tau nak cakap / Cukup makan je / Biasa-biasa je / Ya, boleh



K2. Adakah anda boleh mendorong diri untuk melakukan usaha tanpa disuruh?

Kadang-kadang / Ikut *deadline* lah / Kalau benda tu *best* / Tengok *mood* / Pasti boleh

Persediaan sebelum mencari kerja... Formula Kerjaya Impian Anda ©



[1] Sudah 3 tahun anda belajar mencari ilmu demi diri, famili dan masa depan 😊

Adakah anda pasti pekerjaan '*dream job*' anda itu menjadi kenyataan?



Bagaimana pula reaksi ibu dan bapa anda jika anda tak lulus dengan CGPA yang elok, atau anda lambat dapat kerja???



Sedikit **CONTOH** dari dunia pekerjaan,
sekadar pengajaran untuk kita semua:



i1: “[4sec] So, how would you contribute to this company /if/ you are chosen?”

c29: “[6sec] I think [low-v] I will [unclear]”

i2: “Sorry, can you speak a bit /louder/ please?”

c29: “I sorry [sic] [3sec] I will contribute this company to my /best/ ability”

i1: “Can you repeat that answer /please/ [high-v] Please speak clearly, okay?”



Sedikit **CONTOH** dari dunia pekerjaan,
sekadar pengajaran untuk kita semua: **B**



i1: “/Besar/ amaun tu [3sec] You and your partner [sic] ada /pengalaman/ berniaga ke tak ni?”

c1: “[low-v] Ada [unclear] /Tapi/ mungkin tak cukup [low-v]”

i3: “Apa maksud you all /tak/ cukup? [2sec] You all ni nak setengah juta /kan/?”

c3: “[unclear] Tapi Cik [low-v] kami ingat tak payah /ada/ pengalaman /sebab/ tu kami cuba minta/k-nsu/ juga/k-nsu/”



RUMUSAN, *sekadar memberi sedikit pesan dengan hormat kepada anda...*

Terapkan 'Konsep Kualiti Keindividuan' sebelum melangkah ke dunia luar 😊

Beljarlah 'membawa diri' dengan baik apabila mengejar Kerjaya Impian 😊

Pastikan anda sudah menyediakan Formula Kerjaya Impian sendiri 😊

Last but not least, I pray that ALL of you will at least try to get YOUR Dream Job!

GOOD SKILLS AND ALL THE BEST 😊

TERIMA KASIH

